
Sundheds- og Ældreudvalget

Til: Sundhedsministeren

Dato: 1. april 2019

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Spørgsmål 751

Af besvarelse af SUU alm. del – spm. 234 fremgår, at Sundhedsstyrelsen i dag vurderer,

at der foreligger dokumenteret effekt for, at behandling med kølehætter nedsætter risiko-

en for hårtab ved kemoterapi, samt at behandlingen ikke synes at være forbundet med

øget risiko for metastaser i hoved bunden, men at der fortsat er betænkeligheder af orga-

nisatorisk og ressourcemæssig karakter forbundet med behandlingstilbuddet. Deler mini-

steren den opfattelse, at kemopatienter i hele landet skal tilbydes den samme effektive

behandling med kølehætte? Og vil ministeren i så fald se nærmere på, hvordan kølehæt-

temaskiner at udbredes og tilbydes til patienter i hele landet, så ressourcemæssige hen-

syn i den enkelte region ikke står i vejen for, om en patient tilbydes behandlingen?

Svar bedes sendt elektronisk til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Liselott Blixt
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